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Protokół 

z XX zwyczajnej sesji Rady Gminy  Liniewo 

odbytej w dniu 8 sierpnia 2008r. w godz.  od 9.00 do 11.25 w 

sali posiedzeń GOKSiR w Liniewie przy ulicy Dworcowej 3 

 

 

 

Ad.1 

Sesję otworzył i przywitał zebranych Przewodniczący Rady Gminy  Pan Ludwik Szparkowski 

stwierdzając, że obrady są prawomocne, ponieważ  w sesji uczestniczy 14 radnych. 

Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni goście. 

(Listy obecności w załączeniu do protokołu). 

 

Ad.2 

Złożenie ślubowania przez nowowybranego radnego Pana Grzegorza Michnowskiego 

 

Ad. 3 

Pan Przewodniczący Ludwik Szparkowski – proszę o wprowadzenie do porządku obrad 

projektu uchwały: 

 

• w sprawie zmiany Uchwały Nr I/4/2006 Rady Gminy Liniewo z dnia 27 listopada 

2006r. w sprawie powołania komisji stałych Rady Gminy Liniewo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za wprowadzeniem zgłoszonego  

projektu uchwały do porządku obrad sesji. 

Radni jednogłośnie 15 głosami „za” uzupełnili porządek obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za przyjęciem rozszerzonego 

porządku obrad. 

Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli porządek obrad sesji, który brzmi następująco: 

 

 

Proponowany program sesji: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Złożenie ślubowania przez Radnego Grzegorza Michnowskiego. 

3. Przyjęcie porządku dziennego.  

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym.  

6. Interpelacje i wnioski radnych.  
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7. Podjęcie uchwał w sprawach:  

  

a)  zmian w budżecie Gminy Liniewo. 

- opinia Komisji Komunalnej i Budżetu. 

       b)   zryczałtowanych diet miesięcznych dla sołtysów w Gminie    

           Liniewo, 

  - opinia Komisji Komunalnej i Budżetu. 

 c) zmiany Uchwały Nr I/4/2006 Rady Gminy Liniewo z dnia 27 listopada 2006r. w          

sprawie powołania komisji stałych Rady Gminy Liniewo. 

 

 

8. Odpowiedzi na interpelacje radnych.  

9. Wolne głosy i wnioski.  

10. Zakończenie sesji.  

 

 

 

Ad.4 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych, czy wnoszą uwagi do 

protokołu z poprzedniej sesji. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do protokołu, więc przewodniczący zapytał kto jest za 

przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji. 

Radni jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęli protokół z poprzedniej sesji. 

 

Ad.5 

Sprawozdanie z podjętych działań w okresie międzysesyjnym przedstawił Wójt Gminy 

Mirosław Warczak. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań do przedstawionego sprawozdania. 

(Sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

 

Ad.6 

Interpelacje radnych 

 

Na początku Przewodniczący Rady przywitał zaproszonych na sesję przedstawicieli z PKS 

Starogard Gdański i poprosił zebranych o zadawanie im pytań. 

 

Czapiewski Jerzy – alarmowałem już w sprawie autobusu. Mieliśmy autobus o 5.45, ale 

został zlikwidowany. O 13.30 jedzie autobus z Kościerzyny do Starego Wieca i nasi 

mieszkańcy muszą chodzić pieszo ze Starego Wieca do Głodowa. Idą i demolują wszystko po 

drodze. Ludzie są zdenerwowani. 
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Troka Alfons – w soboty i niedziele Liniewo jest odcięte od świata. Był autobus rano i 

wieczorem, ale go zlikwidowano. 

 

Bela Zdzisław – ostatnio autobus zatrzymał się koło KROS –u. Czy kierowca nie widział, że 

koło sklepu jest nowy przystanek?  

 

Knitter Benedykt – w Sobączu nie ma żadnego autobusu w sobotę i młodzież nie może 

dojechać do szkoły. 

 

Rekowski Zbigniew – u nas jest to samo w ciągu dnia jest kilka autobusów ale rano nie ma 

żadnego. 

 

Knitter Benedykt – jestem również wdzięczny PKS-om, bo mój syn rannym autobusem 

spóźniał się do szkoły, a teraz po interwencji ten autobus jest puszczony 10 minut wcześniej i 

zdąży na zajęcia. 

 

Kobiela Roman – były autobusy do Chrztowa, które jeździły rano , o 14.00 i o 19.00. Ten o 19 

został zlikwidowany. Nie ma nas dużo, ale teraz nie mamy jak wrócić do domu albo muszą się 

z pracy zwalniać. 

 

Sobisz Alicja – ludziom są potrzebne zaświadczenia do zakładów pracy, które są wydawane 

od 5 dnia każdego miesiąca, a potrzebne są na 1. Ja byłam wiele razy tam i prosiłam o takie 

zaświadczenie dla męża, a ta pani w okienku bezczelnie odpowiada, że mi nie wyda, że mam 

się zgłosić po 5. 

 

Pograniczny Andrzej – Prezes Zarządu PKS – nie jestem długo prezesem,  jeśli chodzi o 

przewozy to nadejdą zmiany, które nie zawsze będą korzystne dla obu stron, bo chcemy 

dopasować aby były one dla Państwa wygodne i dla nas rentowne, ponieważ wszystko musi 

się zbilansować. Będziemy robić badania gdzie nie jeździć a gdzie puścić mały tabor, który 

będzie bardziej ekonomiczny. W sobotę i niedzielę zwykle obłożenia są mniejsze i nie ma 

systemu, który pozwoliłby nam określić ile osób pojedzie. Jeśli chodzi o młodzież szkolną to 

nie jesteśmy w stanie określić kiedy jaka szkoła odrabia zajęcia w sobotę, bo taka informacja 

nie dociera do nas od dyrektorów szkół. Chcemy także podnieść kulturę naszych kierowców. 

Jeśli chodzi o te panie w okienku my będziemy w Kościerzynie i sprawę załatwimy na 

miejscu. Proszę skierować wszystkie pytania, wątpliwości do Pana Wójta, bo tera nie 

jesteśmy w stanie odpowiedzieć na wszystkie pytania.. Muszą sobie Państwo zdawać 

sprawę, że gmina może zabezpieczyć dojazdy, musimy dopłacać żeby utrzymywać 

nierentowne kursy. 40% dochodu mamy z innych źródeł i dokładamy do przewozów. 

Możemy zbilansować koszty łącząc kursy nierentowne  z rentownymi. 
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Kruszyński Ryszard – słyszałem, że PKS ma być sprywatyzowany. 

 

Prezes PKS – nasze przedsiębiorstwo jest spółką akcyjną, gdzie 80% akcji posiada Powiat 

Starogardzki, czyli właścicielem jest podmiot publiczno-prawny. Dopiero za 5 lat może 

nastąpić sprzedaż pierwszych akcji zewnętrznym inwestorom, ale to nie zmieni prawie nic 

wszystko zostanie tak jak jest, bo każdy nowy właściciel chce zarobić na swojej firmie. 

 

Kruszyński Ryszard – czy autobusy miejskie w Starogardzie należą do was? 

 

Prezes Zarządu PKS – autobusy miejskie nalezą do miasta Starogard i miasto do tych 

przewozów dopłaca 4 m mln zł rocznie.   

 

Dyrektor PKS w Kościerzynie – jeśli dostaniemy informacje od szkół z wyprzedzeniem, że 

odrabiają w sobotę zajęcia to wtedy postaramy się jakoś temu zaradzić i puścić kursy, 

jesteśmy otwarci na propozycje. 

 

Knitter Benedyk – czy nie podchodzicie Państwo do tego tak, że bilet jest zapłacony do 

końca miesiąca i nie ma co się wysilać żeby puścić autobus w sobotę? 

 

Dyrektor PKS w Kościerzynie – my do tego tak nie pochodzimy 

 

Szparkowski Ludwik – my wystosujemy takie pismo do Zarządu PKS, ale nie chcemy żeby to 

trafiło pod biurko 

 

Prezes Zarządu – jesteśmy otwarci na każde propozycję i staramy się jak najlepiej wszystko 

zorganizować. 

 

Szparkowski Ludwik – bardzo dziękujemy za przybycie. 

 

Kryszyński Ryszard – co było przyczyną awarii na oczyszczalni ścieków w Orlu? 

- co się dzieje z projektem na modernizację oczyszczalni ścieków w Orlu i rozbudowę 

kanalizacji? 

- czy będzie duża równiarka, bo przydałaby się w każdym sołectwie. 

 

Troka Alfons – jak ma się sprawa kortu tenisowego? 

- czy jest możliwość ustawienia znaku „ustąp pierwszeństwa przejazdu” na ulicy Łąkowej i 

koło Elaru? 

-  jak daleko jest sprawa z oświetleniem ulic Wyzwolenia i  Polnej? 
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Knitter Benedykt – na drodze Sobącz – Niedamowo nie idzie przejechać na pola, czy możliwa 

jest wycinka drzew przy tej drodze? 

- czy można zamontować lustro przy drodze Sobącz – Liniewo przy zjeździe na Bukowe Pole? 

 

Korynt Stanisław – a co z zatoczką i chodnikiem w Lubieszynie? 

 

Michnowski Grzegorz – (interpelacje radnego stanowią załącznik do protokołu) 

 

Szparkowski Ludwik – zapoznałem się z  odpowiedzią na interpelacje dostarczoną przez 

Panią Licznerską, była do bardzo ciekawa lektura, ale nikt się pod nią nie podpisał. 

 

Sekretarz – było to niedopatrzenie z naszej strony 

 

Szparkowski Ludwik – nie wiele z tego było zrealizowane czy Pan Wójt zastanawiał się 

dlaczego tak się stało? Trzeba to wszystko monitorować. Ta jedna osoba nie mając wsparcia 

u kierowników referatów nic nie zrobi. Jeśli nie będzie miała informacji z odpowiednich 

dziedzin nie poradzi sobie z tymi projektami i one nie przejdą. 

- jeśli chodzi o PROW to muszą być spotkania wiejskie, nie może tak być, że decyzja należy 

tylko do Wójta, to my Rada uchwalamy te uchwały i musimy je wcześniej omówić. 

- ta deska na początku Liniewa co ma symbolizować? Czy to jest protoplasta Liniewa, czy 

pierwszy sołtys Liniewa , czy pierwszy Wójt? Nie wiem co to oznacza i czy może komuś się 

podobać? 

 

Ad.7 

Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmian w budżecie Gminy Liniewo. 

- opinia Komisji Komunalnej i Budżetu 

Knitter Benedykt – ta uchwała musi być do zaakceptowania, innego wyjścia nie ma 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za podjęciem 

uchwały. 

Radni  15 głosami „za” podjęli uchwałę. 

(uchwała jako załącznik do protokołu) 

       

       b)   zryczałtowanych diet miesięcznych dla sołtysów w Gminie Liniewo, 

            - opinia Komisji Komunalnej i Budżetu. 

 

Knitter Benedykt – brak uwag,jesteśmy za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
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Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za podjęciem 

uchwały. 

Radni  15 głosami „za” podjęli uchwałę. 

(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

 

     c)   zmiany Uchwały Nr I/4/2006 Rady Gminy Liniewo z dnia 27 listopada 2006r. w     

sprawie powołania komisji stałych Rady Gminy Liniewo. 

 

Szparkowski Ludwik – czy Pan Michnowski wyraża zgodę, żeby dołączyć do Komisji Oświaty? 

Michnowski Grzegorz – Tak 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za podjęciem 

uchwały. 

Radni  15 głosami „za” podjęli uchwałę. 

(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę do godziny 10.20 

Po przerwie wznowiono obrady sesji. 

 

Ad.8 

 

Odpowiedzi na interpelacje radnych: 

 

Wójt – dot. chodnika i zatoczki w Lubieszynie – wykonano dywanik asfaltowy na trasie 

Lubieszyn – Liniewo, z którym było bardzo dużo problemów, ZDW ma bardzo ograniczony 

budżet, ale udało się. W dalszym ciągu prowadzimy rozmowy z ZDW, radny Męczykowski i 

Wojewoda chcą nas wesprzeć. My pokryjemy 50% inwestycji i 50% Wojewoda to będzie 

wpisane do projektu budżetu na 2009r. 

- dot. projektów – jedne projekty przechodzą inne nie, nie przeczę, że są drobne błędy w 

tych projektach, które ważą na całym projekcie. Pani Licznerska współpracuje z referatami i 

robi wszystko co może. 

- dot. PROW -  nie ma możliwości aby Wójt sam decydował w takich sprawach, to musi być 

uspołecznione, to wszystko się dzieje, nie mam pełnej informacji na ten temat, ale się dzieje. 

- dot. deski – jest to dodatkowy element, symbolikę może każdy sobie zinterpretować i ma 

wzbudzać wiele emocji. 

- czy miałem prawo do unieważnienia wyborów – pogratulowałem Panu i pogratulowałbym 

każdemu innemu mieszkańcowi Garczyna 

- festyn młodzieżowy – zapoczątkujemy rozwój sportu młodzieżowego, będziemy to jeszcze 

poszerzać i organizować takie zawody jeszcze we wrześniu. 

- figurka – powiedziałem, ze możecie ją państwo zdjąć i postawić coś lepszego. Ja nie będę 

robił z tego problemu tylko wymyślcie coś lepszego. 

- dot. przekazania węży –zostały one przekazane przez straż Sołtysowi z Garczyna, 
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- dot. artykułu w gazetce – proszę nie mieć do nas pretensji i proszę wykazać więcej 

inicjatywy w tym kierunku to będziemy zamieszczać artykuły mieszkańców 

 

Mecenas – chciałbym żeby emocje opadły i żeby zaczęła się praca. Sąd sądy do rozstrzygania 

takich spraw, ale są to sprawy trudne i długotrwałe i jest to jedyna droga do rozstrzygania 

tych spraw. 

 

Piotr Piwowarczyk – dot. programu PROW – Pan Wójt już wspominał, że są to działania już 

prowadzone. Takie spotkanie już się odbyło w Liniewie. Programy przygotowujemy z Panią 

Licznerską, przedstawiamy Panu Wójtowi, potem na zebraniach wiejskich z radnymi na sesji 

do zatwierdzenia, ciągle zmieniają się kryteria. Urząd Marszałkowski podkreśla, że bardziej 

punktowane są projekty powyżej 40 000 zł. Będziemy wszystkie projekty zbierać w jeden. 

Jeśli chodzi o inne miejscowości to powinni zebrać się liderzy i wszystko omówić. Wnioski 

należy składać do grudnia, ale sami nie wiemy dokładnie kiedy. 

 

Krystian Breski – dot. awarii oczyszczalni w Orlu - przyczyną zamierania bakterii na oczyszczalni 

ścieków w Orlu był zrzut ścieków o zbyt dużym stężeniu ładunkiem zanieczyszczeń. Zamieranie 

bakterii mogłoby się stać przyczyną do przestania pracy oczyszczalni, a tym samym poważnego 

zagrożenia dla środowiska. Aby uniknąć takiego zagrożenia zdecydowano się na wstrzymanie 

dowozów ścieków i jednocześnie ponowne zaszczepienie bakterii. W chwili obecnej dowozy zostały 

ponownie uruchomione, oczyszczalnia funkcjonuje w sposób nie stwarzający zagrożenia. 

 - dot. RPO - odczytam dwa pisma w sprawnie ww. inwestycji ( kopie pism w załączeniu do protokołu) 

- czy będzie równiarka - na spotkaniu z sołtysami  większość z nich zrezygnowała z „dużej” równiarki. 

W związku z tym oraz względami ekonomicznymi w roku 2008 nie przewidywano wykorzystania tego 

typu sprzętu na drodze gminnej. 

-  dot. znaku „ustąp pierwszeństwa” - pismo w tej sprawie zostanie skierowane do Komisji Inżynierii 

Ruchu przy Starostwie Powiatowym w Kościerzynie. 

- dot. oświetlenia - gmina Liniewo mając na uwadze stale rosnące koszty związane z utrzymaniem i 

eksploatacją oświetlenia ulic będzie ograniczać liczbę opraw oświetleniowych polegającej na 

umieszczaniu nowych opraw. Tylko w miejscach najbardziej zasadnych będą montowane nowe 

punkty. Jednocześnie informuje, wracając do przedmiotowej sprawy, że środki przeznaczone na 

montaż i rozbudowę oświetlania na rok 2008 zostały już w pełni wyczerpane 

- dot. wycinki drzew i montażu lustra – wysłaliśmy  już pismo do Zarządu Dróg Powiatowych w 

Kościerzynie w tej spwawie 

- dot. przepłukania sieci wodociągowej po przerwie w dostawie wody w Garczynie - referat 

Gospodarki Komunalnej i Rozwoju informuje, że przerwa nastąpiła na skutek dokonania wcinki celem 

wykonania przyłącza wodociągowego. Przerwa w dostawie wody była ograniczona do minimum. 

Sytuacja ta spowodowała, że w przypadku ponownego uruchomienia nastąpiło zerwanie z rur osadu 

co było przyczyną, że wodą była zabarwiona. Po uruchomieniu stacji nastąpiło płukanie sieci poprzez 

wypuszczenie wody z hydrantów. Należy zauważyć, że pracownicy referatu nie są w stanie wypłukać 

przyłączy a jedynie główną sieć, główne ciągi, co też zrobili.  

 

Kupper Romuald – można by podpisać umowę z sąsiednimi gminami żeby przyjmowały nadmiar 

naszych ścieków i odwrotnie. 

 

Breski Krystian – u nas umowy na odbiór ścieków ma kilka  podmiotów, gdy doszło do tej sytuacji 

rozmawialiśmy z sąsiednimi gminami i żadna nie chciała i nie była w stanie przyjąć naszych 

nieczystości. Nowa Karczma odmówiła, Stara Kiszewa ma swoje poletko gdzie wylewa nieczystości, 

ale o innej konsystencji 
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Mecenas- zrzut gnojowicy do oczyszczalni – to jest sprawa poważna, musimy wstrzymać  zrzut 

wszystkich ścieków. Przyszłości będziemy dochodzić odszkodowania, kto przywiezie takie nieczystości 

będzie płacił odszkodowanie. 

 

 

 

Ad. 9 

Wolne głosy i wnioski 

Kobiela Roman -  ścieki, które są w szambach są bardzo ciężkie. Ja mam obowiązek wywozić szambo 

co 3 miesiące i czy jak moje ścieki zatrują to czy będę musiał płacić odszkodowanie? 

Mecenas – jeszcze wszystko ustalamy jak ma to wyglądać. 

Michnowski Krzysztof – odnośnie drogi z Sobącza do Niedamowa to proszę o pismo do ZDP, a jeśli 

chodzi o lustro to spotkamy się na miejscu i omówimy gdzie to lustro ma być, ja niezależnie od pisma 

sam się również tym zajmę. 

- dot. dojazdów – jest możliwość, aby w dni wolne od pracy włączyć dodatkowe kursy, tylko 

dyrektorzy szkół muszą wcześniej  PKS o tym poinformować. 

-  programy – jest to trudna sprawa, Pan Wójt ma rację, że te prawy się opóźniają, ale napisanie 

programu to jest połowa sukcesu a druga połowa to lobbing, naszym zadaniem jest żeby te wnioski 

trafiały coraz wyżej  

 - jeśli chodzi o Zespół Oświatowy to widać, że brak w nim gospodarza 

- Pan Wójt stwierdził, że ten problem został rzucony na moje barki, dobrze, że powiązaliśmy to z 

innymi projektami, chodziło o Orlika, miasto Kościerzynę to przedsięwzięcie wyszło 1 500 000 a 

usytuowanie tego nie jest najlepsze. 

- dobrze, że ta sprawa o unieważnienie wyborów nie trafiła do sądu. Kto płacił za tą reklamę w 

gazetce, bo na pewno nie komitet p. Kozłowskiej, bo nawet nie mógł. To jest naruszenie ustawy 

wyborczej, która mówi, że w okresie wyborów samorząd nie może robić takich rzeczy, tak nie może 

być trzeba to wyprostować. 

Narloch Stanisław -  została powołana komisja ds. suszy, zostało złożonych 274 wniosków. Chciałbym 

podziękować sołtysom za okazaną pomoc. We wtorek całe zestawienie zawieziemy do Urzędu 

Marszałkowskiego, a dalej dowiemy się co  i jak, czy będą kredyty 1,2%, przesuwanie kredytów, mogą 

być także przyśpieszone dopłaty. 

Wójt  – nie na każdym etapie można lobbingować, ale my mamy dużo korespondencji wysłanej, 

nadanej do Wojewody, ale politycy nie zawsze chcą się ujawniać w takich sprawach. 

Knitter Benedykt – chciałbym podziękować Panu Wójtowi    za chodnik 

Filipska Ewa – chciałabym podziękować za 1% procent podatku z PIT, dzięki Wam na naszym koncie 

znalazło się 2 500 zł, jesteśmy bardzo wdzięczni. 



~ 9 ~ 

 

Borkowski Tadeusz – mamy problem z parkingiem nad jeziorem, samochody podjeżdżają pod sam 

brzeg, może pomyślimy nad  odpowiednim znakiem albo zaporami. 

Szparkowski Ludwik – jeśli coś takiego będzie miało miejsce to po prostu trzeba zadzwonić po 

policję. 

Kobiela Roman -  przydałoby się ocieplić naszą remizę. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godzinie 11.25 

 

 

    

  Protokołowała                                                                           Zatwierdzam 

Michalina Zielińska                                                                                                                                                  

                                                                                                 Ludwik Szparkowski 

                                                                                           Przewodniczący Rady gminy 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


